
Protokoll 

Fort vid styrelsem6te nr 4 ar 2023 i Moravatten AB 

Datum: 2023-08-24 

Plats: Hagvagen 4, Mora 

Beslutande: Leif Halvarsson, Ordférande 

Arne Grahn, 1:e vice ordforande 

Gésta Frost, 2:e vice ordférande 

Tomas Norell 

Johan Arkeberg ersattare for Olof Erlands 

Lotta Jonsson 

Henrik Nyberg 

Ovriga: Marilou Hamilton Levin, VD 
Marie-Louise Bengtsson VD-assistent/sekreterare 

Goran Eriksson, ej tjanstg6rande ersattare 
Bengt Larsson, ej tjdnstgdrande ersattare 
Ingemar Husman, ej tjanstgdrande ersattare 

§ 1 M6tets 6ppnande 

Ordférande Leif Halvarsson halsade valkomna och forklarade styrelsem6tet for 

Oppnat. 

§ 2 Justeringsmian 

Att jamte ordférande justera dagens protokoll utsags Lotta Jonsson. 

§ 3 Dagordning 

Forslag till dagordning godkandes med att lagga till foljande punkter utbildning 

politiker VA, Studiebesdk Solvikens reningsverk samt klimatanpassning VA- 

natet. 

§ 4 Féregaende protokoll 
Ordfdrande stillde fragan om det finns nagonting att ta upp fran foregaende 

protokoll nr 3 eller om styrelsen kan lagga foregdende protokoll till 

handlingarna. 

Styrelsen beslutar att ligga féregaende protokoll nr 3 for 2023 till 

handlingarna. 

§ 5 VD-rapporterar 

VD féredrog VD-rapporten som bland annat handlade kort om allmanna 

vattenverk och avloppsreningsverk i Mora kommun. Senast den 30 september 

behéver kommunerna lamna in uppgifter till Naturvardsverket nar det galler 

kommunens utbyggnadsplan, antal hushall, hushall med fastighetsnara 

insamling samt antal samlokaliserade verksamheter, utifran dessa uppgifter 

kommer Naturvardsverket att rakna ut en ersattning for att kommunerna ska ta 

Sver ansvaret for FNI-stationera. VD foredrog vad krisledningsgruppen har gjort 
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§ 6 

§ 7 

§ 8 

§9 

§ 10 

mot stigande vattennivaer dar man bland annat har invallat VA-anlaggningarna. 

Alla kommuner i Sverige ar skyldig infor varje mandatperiod att uppdatera sin 

Risk och sarbarhetsanalys. VD foredrog risk och sarbarhetsanalys de 

identifierade kritiska beroenden. 

Styrelsen tackar for informationen. 

Ekonomirapport 

VD foredrog ekonomisk rapport till och med 2023-07-31. Bolaget visar ett 

éverskott pA 1 953 tkr for perioden jan-juli. Avfallsavdelningen pavisar ett 

dverskott pa 820 tkr medan VA-avdelningen pavisar ett 6verskott pa 1 132 tkr. 

Styrelsen beslutar att godkinna ekonomisk rapport till och med 2023-07- 

31. 

Styrelsen ajourneras sig mellan kl. 15:30-15:40 

Likviditetsrapport 

VD foredrog likviditetsrapport for Moravatten AB till och med 2023-07-31. 

Likviditetsprognosen visar att bolagets utbetalningar fram till juli ar 90,7 mkr 

(drift 59,3 mkr, investeringar 31,5 mkr). Inbetalningarna uppgar till 84,3 mkr, 

varav 20 mkr avser en nyupplaning som gjordes i februari. Prognosen visar att 

bolaget behéver uppta ytterligare ett nytt lan pa totalt 20 mkr under augusti 

2023. En héjning av aktiekapitalet med 10 Mkr ar beslutat i Mora kommun och 

utbetalt till Moravatten AB. 1:e vice ordférande Arne Grahn paminner om 

kommunens 6nskemal att bolaget ska ta fram en analys, en simulering av 

kommande investeringar och taxor hur det kommer att se ut framover. VD 

féredrog en preliminar analys, simulering med investeringar och taxor hur det 

ser ut just nu. 1:e vice ordforande Arne Grahn stallde fragan om bolaget aven 

har gjort nagon bedémning pa vad rantan kommer att hamna pa framat ar 2025— 

2026? VD informerade att man har gjort en bed6mning aven av rantesatser. 

Utbyggnaden av solvikens reningsverk behévs for att klara kommunernas 

utbyggnad av VA-plan. 

Styrelsen beslutar att godkanna likviditetsrapporten till och med 2023-07- 

31. 

Skatter och avgifter 
VD informerade att skatter och avgifter i bolaget ar betalda. 

Styrelsen tackar for informationen. 

Investeringsrapport VA och Avfall 

VD foéredrog investeringsprojektrapport for avfall och VA till och med 2023-07- 

31. 
Styrelsen beslutar att godkinna investeringsprojektrapport for avfall och 

VA till och med 2023-07-31. 

Revidering av investeringsbudgeten for 2023 

VD informerade att den 30 augusti 2022 beslutade davarande styrelse att anta en 

total investeringsbudget pa 130,7 Mkr. Av den totala investeringsvolymen avser 

129,7 Mkr VA och 1 Mkr pa avfall. Investeringsrapporten till och med juli for 

VA-verksamheten visar dock en prognos pa knappt 50 Mkr. Den framsta 

anledningen till detta ar att investeringen for Solvikens reningsverk ar forsenat. 
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Fragan om évertagandet av atervinningsstationen fran och med 2024 var i sin 

linda och inga kostnader hade presenterat for kommunerna. Sedan dess har 

kostnadsuppgift som uppgar till ca 1,2 Mkr presenterats. Kostnaderna avser 

dvertagande av insamlingsbehallare. Kostnad for omskyltning mm tillkommer. 

Med anledning av nyssnamnda behéver investeringsbudgeten for avfalls- 

verksamheten revideras. Med hanvisning till verksamheternas prognos foreslas 

att den totala investeringsbudgeten minskas fran 130,7 Mkr till 80 Mkr, varav 3 

Mkr avser avfallsverksamheten och 77 Mkr avser VA-verksamheten. 

Ordférande Leif Halvarsson papekar att bolaget askar stora belopp for 

investeringar men ser man bakat i nagra ar sa kan man se att det belopp som 

bolaget askar genomfors i stort sett bara till en tredjedel. Bolaget har projekt 

som behéver géras men inte personal som kan genomfora projekten. Varfor 

anlitar inte bolaget konsulter och tar in hjalp for att starta i gang de olika 

projekten. VD informerade att VA-upphandlingen som genomfordes dar bolaget 

ska kunna avropa entreprenOrer har blivit 6verklagat och dar bolaget helt enkelt 

inte kan k6ra i gang med att avropa entreprenorer. 

Styrelsen beslutar att revidera investeringsbudgeten for 2023 sa att den 

totala investeringsvolymen blir 80 Mkr fér 2023. Férdelat pa 3 Mkr pa 

avfallsverksamheten och 77 Mkr pa VA-verksamheten. 

§ 11 Férslag om verksamhetsomrade fér Vatten och spillvatten i 

Valan/Sionsvigen 

VD informerade att Valan/ Sionsvagen har byggts ut med vatten- och 

spillvattenanlaggningar under 2022 och projektet blev klart nu under juli 2023 i 

enlighet med kommunens VA-plan. Fastigheterna har bérjat ansluta sig till 

kommunalt VA men for att saikerhetsstalla havudmannens rattigheter och 

skyldigheter gentemot omradet, samt fastighetsdgarna i omradets rattigheter och 

skyldigheter gentemot huvudmannen behéver omradet tas in i 

verksamhetsomradet for dricksvatten och spillvatten. VD foredrog forslag till 

utékning av verksamhetsomrade for vatten och spillvatten, Valan och 

sionsvagen enligt bilaga nr 1. 

Styrelsen beslutar att foresla Kommunstyrelsen foresla 

Kommunfullmiktige att utéka verksamhetsomradet for den kommunala 

VA-anliggningen for dricksvatten och spillvatten enligt bifogad 

fastighetsforteckning. 

§ 12 Avrapportering évriga uppdrag 

12.1. Information strategisk partnering/ solvikens reningsverk 

VD féredrog information om strategisk partnering och Solvikens reningsverk. 

Just nu pagar fas 0 och i den fasen ligger utredningar och tydliggérande om vart 

ansvar och deras ansvar. Nar det galler Solvikens reningsverk sa tror man att 

nasta fas nr 1 dar man bérjar med projektering, kalkylering, system-handlingar 

och bygghandlingar kommer att ske forsta kvartalet 2024. Nar bolaget befinner 

sig i fas 0 och i fas 1 kan styrelsen fortfarande fatta beslut om att lamna 

partneringen. Men nar ordf6rande skriver under i fas nr 2 da bérjar projektet 

rulla pa. 

Studiebesdk pa Solvikens reningsverk ar inplanerat till den 1 november kl. 

09:30-11:30. 
Styrelsen tackar for informationen. 
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§ 13 

12.2. Redovisning av kostnader vad giiller projektet Genomfart Mora 

VD foredrog redovisning av kostnader vad giller projektet genomfart Mora. 

Hela delstracka 1 slutférdes under varen och byggnation av delstracka 2, E45 

mellan Alvgatan/Vasagatan och Fridhemsplan, pagar. Hela genomfarten 

beraknas bli klar hésten 2024. I samband med vagbygge laggs VA-ledningar om 

och férnyas av Trafikverkets entreprendr men bekostas av Moravatten AB. Det 

ar ett komplicerat projekt och vid VA-schakt stéter entreprenéren kontinuerligt 

pa problem som miste lésas. Pumpning av spillvatten- och dagvatten vid 

omledning till nya nat kommer att bli dyrare an beraknat pa grund av att det 

behéver pumpas éver langre tid an beraknat, bolaget har tillhandahallit egna 

pumpar for att halla ner kostnaden sa mycket som mdjligt. Den uppdaterade 

prognosen for projekt genomfart Mora ligger pa 58,1 mkr, tidigare bedémning 

lag pa ca 50 mkr. 
Styrelsen tackar for informationen. 

12.3 FNI-markavtal AVS 
VD informerade att markavtalen annu inte ar klara pa grund av att det har varit 

semestrar och det har varit svart att fa tag i ratt personer som kan hjalpa till. 

Bolaget har pratat med kommunen och fatt namn som ska kontaktas nar det 

galler markfragorna dar containrarna for atervinningsstationerna ska sta. Det har 

ar en prioriterad fraga inom bolaget som maste lésas sa snart som mojligt. 

Styrelsen beslutar att uppdra till VD att ta fram markavtalen samt 

varderingen. 

Ovriga fragor 

Utbildning for politiker 9 november 2023 dricksvatten och avlopp 

VD informerade att Dala VA tillsammans med Lansstyrelsen bjuder in till 

en utbildningsdag for politiker den 9 november. Ordférande Leif Halvarsson 

foreslar att hela styrelsen aker pa utbildning den 9 november. 

Marie-Louise far i uppdrag att skicka ut information om utbildningen, tid for 

sista anmalningsdag samt anmala de som kan aka till styrelseutbildningen den 9 

november. 

Klimatanpassning VA-natet 

Ordforande Leif Halvarsson informerade styrelsen att det stod 1 

branschorganisationen som en nyhet att miljonkrav vantar VA Sverige och 

kommunerna. Svensk forsakring som ar forsaékringsbolagens 

branschorganisation. De féljer utvecklingen i kommunens klimatanpassning ur 

kommunernas klimatperspektiv. Kommunerna far poang ifran O-33 beroende pa 

hur langt kommunerna har kommit i arbetet. Manga kommuner har knappt 

pabérjat att titta pa det har. Halften av kommunerna nadde upp till ungefar 

halften pa skalan. Mora kommun lag pa 11 podng. Det har fragorna ligger i tiden 

och styrelsen kan sdka pa svensk férsakringssida och lasa om dessa rapporter. 

VD informerade att bolaget arbetar med de har fragorna i revideringen av 

VA-plan dar skyfall nu ska finnas med i VA-planen. Det kommer att vara VA- 

huvudmannens skyldigheter att dimensionera VA sa att det star emot 10 ars 

regn. Darfor ar det viktigt med samhallsplanering. 
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§ 14 

Oversvaimningsberedskap 
VD informerade att bolaget har 6nskemAl om att fa investera och képa in 

egna barriarer som vi kan anvanda vid risk for Oversvamningar. 
Ledamot Henrik Nyberg foreslar att VD far plocka fram forslag pa olika 
barridrer samt vad det skulle kosta att inforskaffa dessa och redovisa pa nasta 

styrelsemote. Ordférande Leif Halvarsson stallde fragan om den har 

investeringen ryms inom befintlig investeringsbudget. 

Styrelsen beslutar att uppdra till VD att plocka fram férslag pa barridrer 

samt vad dessa kostar och redovisa pa nasta styrelsem6te. 

Nasta mote 
Nasta ordinarie styrelseméte for Moravatten AB kommer att hallas den 

30 november. Ett studiebesdk pa Solvikens reningsverk ar inplanerat till den 1 

tL med Mora kommun pa eftermiddagen. - 

Leif Halvarsson Lotta Jonsson. 

Ordf6rande Ledamot 

Marie-Louise Bengtsson A) 

Sekreterare


